

تجدون الخبر باللغة العربية أدناه..

PWWSD Participates in the 56th session of the Human Rights Council and Holds Key Meetings with Policymakers



Geneva, 19 June 2024 – The Palestinian Working Woman Society for Development (PWWSD) attended the 56th session of the Human Rights Council and participated in a side event titled “Palestine-Israel: Commission of Inquiry Report and the Global Community’s Role in Addressing Genocide and Embracing a Rights-Based Approach.” The event featured speakers such as Chris Sidoti, UN COI Commissioner; Itay Epshtein, Senior Humanitarian Law and Policy Consultant, serving as Special Advisor to the Norwegian Refugee Council (NRC); Shahd Hammouri, Lecturer in Law at Kent University; Jamil Sarhan, ICHR Deputy Director for Gaza Strip; and was moderated by Anisha Patel, Member of the Governing Council at Law for Palestine. The event was organized by Law for Palestine, the Independent Commission for Human Rights (ICHR), and the Norwegian Refugee Council (NRC).

This side event, held in conjunction with the UN CoI’s report submission to the Human Rights Council, aimed to present and discuss the findings of the UN COI report, address the role of

international legal institutions and global civil society in addressing the genocide and alleviating the suffering of the civilian population, and address the role of third states in implementing the decisions and recommendations of international legal institutions.

Navi Pillay, Chair of the Commission of Inquiry, presented a report highlighting the severe humanitarian impact since October 7, 2023. The report detailed extensive violations of international law, including war crimes and crimes against humanity. The Commission concluded that Israeli military operations in Gaza involved war crimes, including the use of starvation as a method of warfare and collective punishment. The Commission called for an immediate, full, and complete ceasefire, emphasizing the need for all parties to adhere to international humanitarian and human rights laws to protect civilians and civilian infrastructure. The report stressed the urgent need to halt hostilities and ensure accountability for all crimes under international law.



In conjunction with the 56th Human Rights Council Session, PWWSD held three key meetings with different international organizations, WILPF and Verein PalCH – Palestine's Children to discuss various issues and potential collaborations. The first Meeting discussed the exact needs of Palestinian organizations, suitable meeting locations, and capacity-building workshops. The discussions also covered the need for secure spaces to address burnout, strategies for self-security, and the importance of peace and liberation efforts.

The second meeting focused on the need for more efforts in international advocacy to highlight human rights violations in Palestine, besides the importance of documentation and reporting. PWWSD also discussed potential joint initiatives to amplify the voices of Palestinian women.

The third meeting highlighted the strategies and tools of collaboration for documenting and addressing human rights abuses. The discussion included potential training programs for local activists and the development of tools to engage the international community effectively.

It is encouraging to see that international legal institutions, including the ICJ and the ICC, have begun addressing the catastrophic humanitarian situation in Gaza. The ICC prosecutor has issued arrest warrants pending confirmation by the Pre-Trial Chamber, and the ICJ has issued provisional measures on multiple occasions, including those concerning the plausibility of genocide in Gaza. In May, the ICJ issued more definitive provisional measures, ordering Israel to “immediately halt its military offensive, and any other action in the Rafah Governorate, which may inflict on the Palestinian group in Gaza conditions of life that could bring about its physical destruction in whole or in part”.

Furthermore, various UN Human Rights Council bodies and procedures have addressed the unfolding genocide in several statements, and the UN Special Rapporteur on the Occupied Palestinian Territories, Francesca Albanese, published her report on the “Anatomy of Genocide” in Gaza. Finally, in 12 June 2024, the Independent International Commission of Inquiry on the Occupied Palestinian Territory and Israel (UN COI) issued its first report after the October war addressing the situation.

PWWSD’s participation in these events and meetings demonstrates its dedication and commitment to advocating for human rights, formulating strategic responses to current challenges, and fostering international cooperation to support Palestinian women.

جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية تشارك في جلسة مجلس حقوق الإنسان وتعدّد اجتماعات هامة على هامش الجلسة



جنيف، 19 يونيو 2024 – شاركت جمعية المرأة العاملة الفلسطينية للتنمية (PWWSD) جلسة افتتاح الدورة 56 لمجلس حقوق الإنسان وشاركت في فعالية جانبية بعنوان "فلسطين-إسرائيل: تقرير لجنة التحقيق ودور المجتمع الدولي في مواجهة الإبادة الجماعية وتبني نهج قائم على الحقوق". تحدثت في الفعالية متحدّثين ومتحدّثات مثل كريس سيدوتي، مفوض لجنة التحقيق التابعة للأمم المتحدة؛ إيتاي إيشتاين، كبير مستشاري القانون الإنساني والسياسات، الذي يعمل كمستشار خاص للمجلس النرويجي للاجئين؛ شهد حموري، محاضرة في القانون بجامعة كينت؛ جميل سرحان، نائب مدير الهيئة المستقلة لحقوق الإنسان في قطاع غزة؛ وأدارت الجلسة أنيشا باتيل، عضوة مجلس الإدارة في مؤسسة قانون فلسطين، المنظمة للفعالية الجانبية بالتعاون مع الهيئة المستقلة لحقوق الإنسان (ICHR) والمجلس النرويجي للاجئين (NRC).

وقد هدفت هذه الفعالية، الذي عُقدت بالتزامن مع تقديم تقرير لجنة التحقيق التابعة للأمم المتحدة إلى مجلس حقوق الإنسان، إلى عرض ومناقشة نتائج تقرير لجنة التحقيق التابعة للأمم المتحدة، وتناول دور المؤسسات القانونية الدولية والمجتمع المدني في معالجة الإبادة الجماعية وتخفيف معاناة السكان المدنيين، وتناول كذلك دور الدول الثالثة في تنفيذ قرارات وتوصيات المؤسسات القانونية الدولية.

بالإضافة إلى ذلك، قدمت نافي بيلاي، رئيسة لجنة التحقيق، تقريراً سلط الضوء على التأثير الإنساني الكبير منذ 7 أكتوبر 2023. وأشار التقرير إلى انتهاكات واسعة النطاق للقانون الدولي، بما في ذلك جرائم حرب وجرائم ضد الإنسانية. وخلصت اللجنة إلى أن العمليات العسكرية الإسرائيلية في غزة تضمنت جرائم حرب، بما في ذلك استخدام التجويع والعقاب الجماعي كأساليب للحرب العدوانية. كما دعت اللجنة إلى وقف فوري وشامل وكامل لإطلاق النار، مؤكدة على ضرورة التزام جميع الأطراف بالقانون الإنساني الدولي وقوانين حقوق الإنسان لحماية المدنيين والبنية التحتية المدنية. وشدد التقرير على الحاجة الملحة لوقف الحرب وضمأن المساءلة عن جميع الجرائم بموجب القانون الدولي.

وبالتزامن مع الدورة الـ 56 لمجلس حقوق الإنسان، عقدت الجمعية ثلاث اجتماعات رئيسية مع منظمات دولية مختلفة، وهي رابطة النساء الدولية للسلام والحرية (WILPF)، ومؤسسة أطفال فلسطين السويسرية، وذلك لمناقشة عدد من القضايا والتعاون المستقبلي مع المؤسسات. ناقش الاجتماع الأول الاحتياجات الطارئة للمؤسسات الفلسطينية، وورش العمل لبناء القدرات. كما ركزت المناقشات على الحاجة إلى مساحات آمنة لمعالجة الإرهاق، واستراتيجيات الأمن الذاتي، وأهمية جهود السلام والتحرير.

وناقش الاجتماع الثاني ضرورة بذل المزيد من الجهود في مجال الدعوة الدولية لتسليط الضوء على انتهاكات حقوق الإنسان في فلسطين، إلى جانب أهمية التوثيق والإبلاغ. كما ناقشت الجمعية المبادرات المشتركة المستقبلية لإعلاء أصوات النساء الفلسطينيات.

وسلط الاجتماع الثالث الضوء على استراتيجيات وأدوات التعاون من أجل توثيق انتهاكات حقوق الإنسان والتصدي لها، وشملت المناقشة برامج تدريبية مستقبلية للنشطاء المحليين وتطوير أدوات المناصرة لإشراك المجتمع الدولي بفعالية.



إنه من المشجع أن نرى أن المؤسسات القانونية الدولية، بما في ذلك محكمة العدل الدولية والمحكمة الجنائية الدولية، قد بدأت في معالجة الحالة الإنسانية الكارثية في غزة. هذا وقد أصدر المدعي العام للمحكمة الجنائية الدولية مذكرات توقيف بانتظار إقرارها من قبل الدائرة التمهيديّة، وأصدرت محكمة العدل الدولية تدابير مؤقتة في مناسبات متعددة، بما في ذلك تلك المتعلقة بالإبادة الجماعية في غزة. كما أصدرت محكمة العدل الدولية في مايو/أيار المنصرم إجراءات مؤقتة أكثر تحديداً، وأمرت إسرائيل "بالوقف الفوري لهجومها العسكري، وأي أعمال أخرى في محافظة رفح، قد تلحق بالفلسطينيين." علاوة على ذلك، تناولت هيئات وأجسام مختلفة لمجلس حقوق الإنسان التابع للأمم المتحدة الإبادة الجماعية التي تتكشف في العديد من البيانات والإحصاءات، ونشرت المقررة الخاصة للأمم المتحدة المعنية بالأراضي الفلسطينية المحتلة، فرانثيسكا ألبانيز، تقريرها عن "تفسير الإبادة الجماعية" في غزة. أخيراً، في 12 يونيو/حزيران 2024، أصدرت لجنة التحقيق الدولية المستقلة بشأن الأرض الفلسطينية المحتلة وإسرائيل تقريرها الأول بعد حرب أكتوبر/تشرين الأول الذي يتناول الوضع الكارثي في غزة.

وتظهر مشاركة الجمعية في هذه الفعاليات والاجتماعات تفانيها والتزامها بالدفاع عن حقوق الإنسان، وصياغة استجابات استراتيجية للتحديات الحالية، وتعزيز التعاون الدولي لدعم المرأة الفلسطينية.

[Session Link](#)